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تأثیرات تنش آبی در مناطق روستایی بیشتر از شهرها است 
. گذشــته از کمبود آب در بخش کشــاورزی و پیامدهای 
آن، این مناطق در تامین آب شــرب خود هم با مشکلات 
جدی مواجه می شــوند و همین امر زمینه ساز مهاجرت و 
خالی شدن سکنه از روستاها می شود. چنین وضعیتی باعث 
نگرانــی اهالی از بروز بیماری  در روســتاها در اثر احتمال 
آلودگی آب رودخانه ها شده است.به گزارش خبرنگار ایلنا، 
کاهش شــدید ریزش های جوی در حوضه های اصلی آبریز 
و اثر آن بر مخازن ســدها،  ضرورت آمادگی برای سازگاری 
با خشکسالی در استان مرکزی را فراهم کرده است. آسیب 
شناسی، بررســی و ارائه راهکار برای مقابله و پیشگیری از 
آثــار و پیامدهای این موضوع ضرورتی اســت که نیازمند 
تشــکیل اتاق فکر فوری برای چاره اندیشــی این وضعیت 
است. در پی کاهش بارندگی ها و خشکسالی اخیر تنش آبی 
در اســتان مرکزی شدت گرفته است و مدیریت، نظارت و 
کنترل این وضعیت نیازمند عزم و اراده جدی مســئولان و 

رعایت الگوی مصرف توسط شهروندان است.
کارشناسان بر این باورند علاوه بر کاهش شدید ریزش های 
جوی در حوضه های اصلی آبریز و اثر آن بر مخازن ســدها، 
بی توجهی به رعایت الگوی مصرف آب، اســتفاده از منابع 
آب شرب در مصارف کشــاورزی و دامداری و استفاده بی 
رویه از آب شــرب برای باغات کــه در بدعت جدید خانه 
باغ های اطراف شــهرها باب شــده اســت، از دلایل عمده 
افزایش کم آبی در استان مرکزی و سایر شهرستان های این 
استان اســت. با توجه به اینکه  در برخی از مناطق استان 
مرکزی تنش آبی حاکم است و هشدارهای کارشناسان به 
تنش آبی جدی است و بیم آن می رود که ادامه این روند به 
جیره بندی آب نیز منجر شــود، عزم و اراده جدی و بدون 
اغماض برای برخورد با زمینه های آشکار کمبود و پرت آب 
در استان مرکزی ضرورتی است که مدیریتی قاطع و بدون 

اشتباه و  اغماض در برخورد با این موضوع  را  می خواهد.
100 روســتای اســتان مرکزی با تنش آبی جدی مواجه 
هســتند. میزان بارش های اســتان مرکزی در سال جاری 
نســبت به سال گذشته و بلندمدت و همچنین ذخایر آبی، 
وضعیت نامطلوب تری دارد. اینها جملاتی است که چندی 
پیش اســتاندار مرکزی در جلسه شورای حفاظت از منابع 

آب و کارگروه ســازگاری با کم آبی اســتان مرکزی مطرح 
کــرد. فرزاد مخلص الائمه همچنین در این جلســه عنوان 
کرده بود که: برای کاهش صدمات ناشی از کم آبی، تلاش 
می شــود.مخلص الائمه همجنین قول داد که برای  فرایند 
آبرســانی با تانکر به روســتاهایی که با تنــش آبی مواجه 
هستند، فرمانداران و مسئولان ذیربط، نظارت ویژه ای داشته 
باشند  و فرمانداران و مسئولان ادارات شهرستان ها باید آب 
کافی با کیفیت مناســب و بدون دریافت وجه غیرقانونی را 
توزیــع کنند و اگر تاکنون مبالغی در این خصوص از مردم 
دریافت شــده ، باید باز پس داده شود.وی با اشاره به اینکه 
صرفه جویی در مصرف به ویژه در بخش کشــاورزی امری 
ضروری اســت از کشاورزان  و مســئولان جهاد کشاورزی 
خواســته بود که  اصلاح الگوی کشــت را مورد توجه قرار 
داده و نتایج تدوین، ابلاغ و اجرای الگوی کشــت را  بزودی 
اعلام کرده و کشت صیفی و هندوانه با همکاری مسئولان 
مربوط مدیریت شود.تعیین تکلیف پساب شهرستان شازند 
و شهر مهاجران برای پتروشیمی و پالایشگاه و پیگیری این 
موضوع از سوی معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری 

مرکزی هم از دیگر موضوعاتی بود که مخلص الائمه درباره 
آن صحبت کرد. مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
مرکزی با بیان اینکه در ابتدای تابستان سال 1400، تعداد 
150 روســتای اســتان مرکزی با تنش آبی مواجه بودند، 
گفت: پیش بینی ها در ســال جاری حاکی از آن است که 
100 روســتا با تنش آبی مواجه باشند. در این خصوص و 
در راســتای مقابله با تنش های آبی، پروژه هایی در دســت 
اقــدام داریم که اگر منابع اعتبــاری لازم برای آنها تأمین 
شود، می توان اثرات و صدمه های ناشی از تنش های آبی را 
کاهش داد و تعداد این روســتاها کمتر شود.یوسف عرفانی 
نسب در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، افزود: ماحصل اقداماتی 
که از ســال گذشته تاکنون انجام شده، باعث شده است تا 
مشکلات کم آبی در 50 روستا برطرف شود و این روستاها 
در ســال جاری مشــکل خاصی در این خصوص نخواهند 
داشــت. در این راستا 2 مجتمع آبرسانی روستایی هفتیان 
و کمال صالح فعالیت خود را آغاز کرده اســت که از تعداد 
50 روستایی که مشــکلات کم آبی آنها حل و فصل شده 
اســت، 35 روستا در حوزه آبرسانی این 2 مجتمع آبرسانی 

قرار دارند.وی ادامه داد: کاهش بارندگی ها، نبود آب پایدار 
در برخی مناطق، برداشــت های بی رویه از منابع آب های 
زیرزمینی و خشکسالی ها از مهم ترین موضوعاتی است که 
در حوزه کمبود آب و تنش های آبی با آن مواجه هســتیم. 
هنگامی که از یک سو بارش ها به اندازه کافی نبوده و کاهش 
چشمگیری داشته باشــد و از سوی دیگر برداشت های بی 
رویه از منابع آبهای زیرزمینی انجام شود، باعث می شود تا با 
کمبود آب و تنش های آبی مواجه باشیم.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان مرکزی اظهار داشت: مشکلات تنش 
آبی در اســتان مرکزی بیشتر در روســتاها وجود دارد. در 
برخی از مناطق روستایی، نقاطی که به عنوان منبع تأمین 
کننده آب شناخته شود، وجود ندارد. منابع آبی زیرزمینی 
آنها آنقدر فقیر اســت که آب مورد نیاز این روســتاها در 
نزدیکی آنها تأمین نمی شود و باید منابع آبی این روستاها را 
از نقاط دیگر تأمین کرد. از دیگر مواردی که باعث می شود 
در روســتاها با تنش آبی مواجه باشیم این است که حدود 
90 درصــد از منابع آبی موجود در حوزه کشــاورزی مورد 
اســتفاده قرار می گیرد و تنها 5 درصــد از این منابع آبی 
در حوزه آب شــرب مصرف می شود. عرفانی نسب تصریح 
کرد: البته پیش بینی ها بر این اساس است که در شهرهای 
استان مرکزی مشکل خاصی در ارتباط با کمبود آب نداشته 
باشیم. 2 شهر تفرش و مأمونیه، جزء شهرهای مشکل دار و 
مواجه با تنش های آبی در سال گذشته بودند که با اقدامات 
انجام شــده مشکلات آبی آنها بر طرف شده است. در شهر 
مأمونیه 2 چاه آب حفر شــده اســت و به زودی وارد مدار 
خواهند شــد. در شــهر تفرش نیز خط آبرسانی از هفتیان 
برای این شهر ایجاد شده است و پیش بینی می شود که در 
شهر تفرش نیز با کمبود آب مواجه نباشیم. اگر موضوعات 
مربوط به قطعی برق ایجاد نشود، با مشکلات خاصی مواجه 
نخواهیم شد.عزت اله آمره مدیرعامل آب منطقه ای استان 
مرکزی نیز در این خصوص و در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، 
گفت: در ارتباط با برطرف شدن مشکلات کم آبی و مقابله 
با تنش های آبی موجود، اگر نیازی به حفر چاه وجود داشته 
باشــد، به دلیل آنکه مسئله آب شــرب مطرح است و باید 
منابع آبی مورد نیاز در این خصوص تأمین شود، مجوزهای 

لازم این حوزه خارج از نوبت صادر خواهد شد.

پسماند و کوه خواری از مشکلات مازندران است100روستای استان مرکزی با تنش آبی جدی مواجه هستند
رئیس مجمع نمایندگان مازندران پسماند، جنگل خواری و کوه خواری و فقدان 
طرح های صنعتی و مادر را از مشــکلات و مسائل اســتان بیان کرد.به گزارش 
خبرنگار مهر، کیوان مرادیان گفت: اســتان مازندران ســالانه با پذیرایی از 20 
میلیون گردشــگر وجهه ملی دارد.نماینده مردم قائمشــهر، سوادکوه، جویبار و 
سیمرغ در مجلس شورای اسلامی افزود: زیرساخت های خدمات رسانی مازندران 
برای پاســخگویی به نیازهای جمعیت شــناور این اســتان مناسب نیست.این 
نماینده مجلس ادامه داد: مازندران درهر تعطیلات پایان هفته حدود 5 میلیون 
جمعیــت غیر بومی را پذیرایی می کند.عضو خانه ملت با اظهار اینکه امکانات و 
زیرساخت های مازندران برای پاســخگویی به جمعیت سه میلیون و350 هزار 
نفری این استان دچار مشکل است افزود: توسعه مازندران با امکانات و اعتبارات 
محدود سالانه با مشکل مواجه است.مرادیان ترافیک، جاده های ناایمن و باریک، 
پســماند، جنگل خواری و کــوه خواری و فقدان طرح هــای صنعتی وتولیدی 
مادری بواسطه شکنندگی ساختار محیط زیست را نظام مسائل عمده مازندران 
برشمرد وافزود: مجمع نمایندگان مازندران با کمک دولت حل این چالش ها را 
در دســتور کار قرار داده است.عضو کمیسیون انرژی مجلس یازدهم با اشاره به 
بعد گردشــگری و کشاورزی مازندران یادآورشد: مازندران در زمینه گردشگری 
و کشــاورزی خدمات دهی برجســته ملی دارد اما از اعتبارات محدود استانی 
برخوردار اســت و زیر ساخت های گردشــگری مازندران باید با اعتبارات ملی 
توسعه یابد.رئیس مجمع نمایندگان مازندران تصریح کرد: با پیگیری نمایندگان 
و همکاری دولت روند توســعه مازندران در برنامه هفتم توســعه شتاب خواهد 
گرفت و بزودی با تشــکیل سازمان عمران ســاحل یکی از کمبودهای اساسی 

مازندران در عرصه زیرساختی برطرف خواهد شد.

چهارمحال و بختیاری همچنان با خشکسالی 
دست و پنجه نرم می کند

مدیر کل هواشناسی چهارمحال و بختیاری با اشاره به خشکسالی های اخیر در 
اســتان، گفت: طی سال زراعی جاری تنها 245 میلیمتر از بارش ها در شهرکرد 
جذب زمین های کشاورزی شده است.مهران چراغ پور در گفتگو با خبرنگار مهر، 
اظهار کرد: بر اســاس بررسی آخرین نقشه های هواشناسی و تصاویر ماهواره ای، 
تا اوایل هفته آینده آسمان استان اغلب صاف و برای اوایل صبح در برخی نقاط 
غبار رقیق پیش بینی می شــود.وی عنوان کرد: در این مدت برای بعد از ظهرها 
کمی ابری گاهی همراه با وزش باد به نسبت شدید و در مناطق مستعد احتمال 
خیزش گرد و خاک محلی پیش بینی می شود.مدیر کل هواشناسی چهارمحال 
و بختیاری با اشاره به خشکســالی های اخیر در استان، گفت: طی سال زراعی 
جاری تنها 245 میلیمتر بارش در شهرکرد جذب شده است.چراغ پور با تاکید بر 
اینکه 9۶.2 درصد از مساحت چهارمحال و بختیاری با خشکسالی رو به رو شده 
اســت، تصریح کرد: اول مهر ماه تا کنون میانگین وزنی بارش ها در استان 50۷ 
میلیمتر بوده که نسبت به بلندمدت 14 درصد کاهش یافته است.وی با اشاره به 
اینکه در شبانه روز گذشته حداقل و حداکثر دمای مرکز استان به ترتیب 12.4 
و 3۸ درجه بالای صفر بوده است، اعلام کرد: طی 24 ساعت گذشته »بلداجی« 
با دمای مثبت 11.5 ســردترین و »لــردگان« و »مالخلیفه« با دمای 40 درجه 
بالای صفر گرم ترین نقاط چهارمحال و بختیاری بوده اند.مدیر کل هواشناســی 
چهارمحال و بختیاری مطرح کرد: پرورش دهندگان زنبور عسل در صورت وجود 
فقر شــهد زایی منطقه باید تغذیه کمکی کندوها را در دســتور کار قرار دهند 

همچنین به دلیل افزایش دما منابع آب در نزدیکی کندوها تعبیه شود.

تعداد تالاب های آذربایجان غربی عضو در کنوانسیون 
رامسر افزایش می یابد

شهند گفت: دو تالاب از آذربایجان غربی به عضویت کنوانسیون رامسر درمی آیند.
سعید شــهند در دوره آموزشی بوم شناسی تالاب ها که در ارومیه برگزار شد با 
اشاره به ظرفیت غنی این اســتان در زمینه تالاب ها و زیستگاه های آبی گفت: 
بیش از 40 تالاب در استان وجود دارد که از این تعداد تالاب های درگه سنگی 
، یادگارلو و حســنلو در نقده، تالاب های کانی برازان و قوپی علی بابا در مهاباد 
و تالاب دریاچه ارومیه به عنوان تالاب های بین اللملی عضو ســایت کنوانسیون 
رامســر هســتند. او می گوید: اقدامات لازم برای عضویت تالاب های شــیبلو  و 
بورالان در پلدشــت و ماکو در کنوانسیون بین المللی رامسر انجام شده است و 
با اضافه شــدن این دو تالاب، آذربایجان غربی تنها استان کشور خواهد بود که 
با ۸ تالاب بین المللی عضو کنوانســیون رامسر است.شهند در ادامه با اشاره به  
گونه های منحصر بفرد موجود در زیستگاه های آبی استان، گفت: در حال حاضر 
تالاب پیر احمدکندی شهرستان چالدران ، تنها زیستگاه تالابی کشور است که 
درنای معمولی در آن جوجه آوری می کند و ســنجاب زمینی به نام ســنجاب 

پیراحمدکندی به عنوان یک گونه خاص در این تالاب ثبت شده است.

سهم گیلان در تولید و تامین نیاز برنج کشور 
قابل توجه است

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی با اشاره به لزوم توجه به توسعه و 
تسهیل اراضی و آبیاری در اســتان های شمالی، گفت: گیلان سهم مهمی در 
تولید و تأمین نیاز برنج کشور دارد.به گزارش خبرنگار مهر، علیرضا مهاجر در 
نشست مدیران استان گیلان با اعضای کمیسیون کشاورزی مجلس با اشاره به 
نقش مهم اســتان گیلان در حوزه تولید، گفت: برنج، چای، زیتون و کیوی از 
محصولات اســتراتژیکی است که در گیلان تولید می شود.مهاجر با بیان اینکه 
ســهم گیلان در تولید و تأمین نیاز برنج کشور قابل توجه است، افزود: توسعه 
و تسهیل اراضی، آبیاری اراضی استان های شمالی باید مورد توجه جدی قرار 
گیرد.وی با اشاره به اینکه با افزایش تولید در استان های شمالی زنجیره تهیه 
انواع محصولات در کشور تکمیل می شود، گفت: کشت دوم از دیگر برنامه های 

است که در استان های شمالی مورد توجه قرار دارد.

اخبار کوتاه

مدیرکل میراث فرهنگی گیلان از رونمایی از لوح پیوســتن 
شهر ماسوله به اتحادیه شــهرهای تاریخی جهان خبر داد و 
گفت: شهر تاریخی ماسوله با پیگیری های شهرداری و شورای 
اســلامی این شهر به عنوان هشتمین شهر از کشور ایران در 
فهرست شــهرهای تاریخی جهان قرار گرفت.ولی جهانی در 
گفت وگو با خبرنگاران، از پیوســتن شهر ماسوله به اتحادیه 
شــهرهای تاریخی جهان خبر داد و اظهار کــرد: در جریان 
نشست روز گذشته پیگیری مصوبات رفع موانع ثبت جهانی 
شهر تاریخی ماســوله در فهرست آثار جهانی یونسکو که به 
ریاست فرماندار شهرستان فومن برگزار شد از لوح قرارگیری 

شــهر تاریخی ماسوله در فهرست شــهرهای تاریخی جهان 
رونمایی شــد.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی گیلان گفت: شهر تاریخی ماســوله با پیگیری های 
شهرداری و شورای اسلامی این شهر به عنوان هشتمین شهر 
از کشور ایران پس از شــهرهایی مانند اصفهان، شیراز، یزد، 
کاشان، نیشابور و سمنان در فهرست شهرهای تاریخی جهان 

قرار گرفت. وی خوشبختانه با حمایت های انجام شده شاهد 
برداشــته شدن گام های موثری در مسیر ثبت جهانی پرونده 
منظر فرهنگی - تاریخی شهر ماسوله در فهرست میراث جهانی 
یونســکو هســتیم.جهانی ادامه داد: با توجه به ارسال پرونده 
ثبت منظر فرهنگی - تاریخی شــهر ماسوله برای قرارگیری 
در فهرست آثار میراث جهانی یونسکو، یکی از بندهای مورد 

تاکید وزارت میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی انجام 
کاوش های باستان شناســی در محوطه تاریخی کهنه ماسوله 
بوده که خوشــبختانه با توجه به وجود شــواهد بدست آمده 
از کاوش های پیشــین بخش های از سازه های مربوط به ذوب 
فلزات در این محوطه یافت شد که این امر به منظور تاییدهای 
نهایی در حال بررســی های کارشناسی است.وی اضافه کرد: 
امیدواریم در ماه های آتی و پس از حضور ارزیابان یونسکو در 
استان سرسبز گیلان شاهد رقم خوردن این اتفاق خجسته که 
پیامدها و نتایج ارزنده ای برای استان گیلان و همچنین کشور 

عزیزمان خواهد داشت باشیم.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس گفت: در قلات 
11 معدن شــن و ماسه پروانه صادر شده بود که در جهت 
ســلامت مردم 9 مجوز باطل و فرم ماده 20 دو معدن نیز 
تکمیل شــده و منتظر شورای معادن استان هستیم تا کار 
اجرایی شود .به گزارش ایلنا، حمید رضا ایزدی در نشست 
خبری با خبرنگاران افزود: 13 هزار هکتار از اراضی مشهور 
به تنگ ســرخ بین دراک و قلات از سال 9۸ پیگیری شده 
که از سامانه کاداستر معادن سازمان خارج شود و این امر در 
جهت تامین سلامتی مردم بوده تا دیگر معدنی ثبت نشود.
وی با تاکید بر اینکه کار ما پیگیری حل مشــکلات معادن 
و صنایع اســت اما با این حال در انتقــال معادن نیز ورود 
کرده و کار محیط زیستی کردیم بدون اینکه تکلیف باشد 
گفت: در بخش معدن تا استعلام دستگاه های مرتبط نباشد 
سازمان صمت نمی تواند مجوز بدهد پس مجوز ما نیز پس 
از اســتعلام از دستگاه های مرتبط از جمله محیط زیست و 
منابع طبیعی و دیگر دستگاه ها بوده است.وی درباره معادن 
دوکوهــک تصریح کرد: این معادن مجوز شــورای معادن 
کشــور را دارد و هنوز می توانند کار کنند، از ســال 9۶ به 
این سمت مجوز جدیدی در حوزه دوکوهک صادر نکردیم 
و همه قدیمی هســتند از دهه 1350 اینجا مستقر شدند.
رئیس سازمان صمت استان فارس با بیان اینکه این معادن 
رای شــورای عالی معــادن را دارد که بالاترین مرجع برای 
فعالیت معدن است و تا سوم بهمن ماه امسال وقت فعالیت 
دارند، گفت: تمدید مجوز نیز براســاس رای شــورای عالی 

معادن اســت.ایزدی با بیان اینکه در فعالیت معادن کنونی 
نیز اصول زیست محیطی رعایت می شود افزود: برای اینکه 
گرد و خاک حاصل از ســنگکوب شــن و ماسه کمتر شود 
یک سامانه آبپاش طراحی شده است. همچنین در روزهای 
تعطیل و آلوده این معادن ملزم به تعطیلی هســتند.رئیس 
سازمان صنعت، معدن و تجارت فارس، در خصوص آخرین 
وضعیت انتقال صنایع آلاینده از کلانشــهر شــیراز گفت: 
کارخانه پشم و شیشه که طبق برنامه مراحل انتقال را پیش 
می برد و امیدواریم سال آینده شاهد انتقال آن باشیم.ایزدی 
افزود: کارخانه سیمان شیراز نیز که بنا است به شهرستان 
خرامه منتقل شــود هم اینکه 20 درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد که در بحث دریافت تســهیلات دچار مشکلاتی شد.او 
ادامه داد: مدیران این کارخانه این قول را داده اند که عملیات 
اجرایی سایت جدید در شهرستان خرامه را شدت بخشند.
وی بیان کرد: مدیران کارخانه روغن نباتی نرگس شــیراز 
نیز که ســایت جدید آن در منطقه ویژه اقتصادی شــیراز 
پیشرفت مناسبی ندارد متعهد شده اند که عملیات اجرایی 
ســاخت این کارخانه را با تخصیــص 200 میلیارد تومان 
اعتبار سرعت بخشــند.او افزود: در مقابل مسئولان استان 
نیز متعهد شــدند که چنانچه مدیران کارخانه طبق وعده 
خود عمل کنند در بحث پرداخت تســهیلات حمایت های 
لازم را انجام دهند.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 

فارس همچنین گفت: سال گذشته در حوزه صنعت، معدن 
و تجارت این اســتان 39۶ پروانه بهره برداری به ارزش 19 
هزار میلیارد تومان و اشتغال مستقیم پنج هزار و 2۷۷ نفر 
صادر شــد.وی ادامه داد: علاوه بر این 2 هزار و 234 جواز 
تاســیس صنعتی با سرمایه گذاری 5۷ هزار میلیارد تومان 
و پیش بینی اشتغال 44 هزار و ۸9۶ نفر نیز صادر شد.وی 
ادامه داد: در سال 1400 در بخش صدور پروانه بهره برداری 

نسبت به سال 99 رشد چهار درصدی را شاهد بودیم.
او اظهار داشــت: همچنین پارســال ۸۸ فقره پروانه بهره 
برداری معدن در اســتان با ۸20 میلیارد تومان ســرمایه 
گذاری و اشــتغال یک هزار و 1۸۷ نفر و صادر شد.رئیس 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت فارس بیان کرد: ســال 
گذشته 90 فقره مجوز برداشت موقت و 32 گواهی کشف 
معــدن که در نهایت به صدور پروانــه بهره برداری منتهی 
می شود در استان صادر شد.ایزدی گفت: پارسال در بخش 
تجارت داخلی نیز 93 مجوز ایجاد و توســعه فروشگاه های 
بزرگ و زنجیره ای، 22 هزار و ۸94 پروانه کسب در بخش 
تجارت و 99 مجوز مشاغل پشتیبان و مستقل  صادر شد.او 
بیان کرد: ســال 1400، پنج هــزار و ۸۶5 واحد صنفی در 
اســتان به کارت خوان الکترونیک مجهز شــدند و 2 هزار 
و ۶2۷ مجــوز کار در بخش قالی بافــی و 39 مجوز پروانه 
تولید غیر متمرکز فرش دســتباف صادر شــد.وی تصریح 

کرد: در مجموع سال گذشته 1۶۷ هزار و 91 پروانه کسب 
در حوزه صنعت، معدن و تجارت با اشــتغال مستقیم 32 
هزار نفر صادر شــد.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
فارس گفت: اســتان فارس بــا دارا بودن چهار هزار و 100 
واحــد صنعتی رتبه پنجم کشــور را در اختیار دارد.ایزدی 
افزود: در بخش معدنی 3۷ نوع ماده معدنی در استان وجود 
دارد که هم اینک 23 نوع آن در حال برداشــت است.وی 
گفت: سال گذشته هدف گذاری خود را در سه حوزه شامل 
احیای واحدهای صنعتی و معدنی تعطیل، تکمیل طرح های 
نیمه تمام صنعتی و معدنی دارای پیشــرفت بالا و تکمیل 
زیرساخت های شهرک ها و نواحی صنعتی قرار دادیم.ایزدی 
افزود: پارسال با استفاده از ظرفیت کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید و حمایت استاندار فارس و همراهی دادگستری 
استان موفق به فعال سازی 15۸ واحد صنعتی راکد و 22 
واحد معدنی راکد شــدیم.رئیس سازمان صنعت، معدن و 
تجــارت فارس، در خصوص دریافت حقوق دولتی در حوزه 
معادن نیز گفت: ســال گذشته 1۷0 میلیارد تومان حقوق 
دولتی دریافت شــد که این میزان در مقایســه با سال 99 
رشــد ۷4 درصدی داشته است.وی، با اشاره به انجام 15۷ 
هزار و 22۸ گشت بازرســی توسط گشت های مشترک با 
اتاق اصناف و تعزیرات در اســتان گفت: این بازرسی ها به 
تشــکیل 21 هزار و 431 پرونده بــه ارزش ۸00 میلیارد 
تومان منتهی شد که نسبت به سال 99 رشد 1۷9 درصدی 

داشته است.

تأســیس فرودگاه یکی از مطالبات عمومی ساکنان قزوین 
در ســال های اخیر بوده و مردم این اســتان برای سفرهای 
هوایی مجبور به مراجعه به اســتان های مجاور هســتند.به 
گزارش مهر، اســتان قزوین به عنوان معبر اتصال شــرق به 
غرب و شمال به جنوب کشــور است و ازاین جهت بیش از 
25 درصد ترددهای کشــور از محورهای این استان صورت 
می گیــرد و این امر به اهمیت تأمین زیرســاخت های این 
اســتان اضافه می کند.این در حالی است که استان قزوین 
در حوزه های مختلفی از جمله کشاورزی و گردشگری نقشی 
مهم و بی بدیل در کشور ایفا می کند.در کنار ویژگی های ذکر 
شــده قزوین را باید یک استان صنعتی دانست. تا جایی که 
در ســالیان اخیر صادرات غیرنفتی این استان از مرز ۷4۸ 
هزار تن نیز عبور کرده اســت.افزایش ترددها، ظرفیت های 
صنعتی، گردشگری و کشاورزی این استان همه گویای این 
اســت که توجه به زیرساخت های حمل ونقل در این استان 
باید به یک اصل تبدیل شــود.این در حالی اســت که نیاز 
بــه افزایش خطوط ریلی و مهم تــر از همه احداث فرودگاه 
در ســال های اخیر بیش از هرزمانی احساس می شود. علی 
محمدی ها، فعال حوزه گردشــگری در گفت وگو با خبرنگار 
مهر می گوید: استان قزوین علی رغم جاذبه های گردشگری 
فراوان، شــهر ناشناخته ای اســت زیرا برخلاف شعاری که 
مبنی بر مقصد بودن گردشگری استان است گردشگران نگاه 
مقصد گردشــگری به این استان ندارند و نهایت ساعاتی را 
برای تفریح و خرید در اســتان سپری می کنند.محمدی ها 
اظهــار می کند: راه آهن و فــرودگاه اصلی ترین راه ارتباطی 

برای حضور گردشگران است اما متأسفانه هیچ تدبیری برای 
حل مسائل و زیرساخت های آن انجام نشده است.وی بیان 
می کند: در استان قزوین امکان احداث فرودگاه وجود دارد 
و چه بســا می توان با خرید زمین های اطراف فرودگاهی که 
هم اکنون به عنوان فرودگاه سم پاشی مشغول فعالیت است 
از آن اراضی به عنوان فرودگاه استفاده کرد چنانچه امکانات 
جذب سرمایه گذار نیز در این عرصه وجود دارد اما اینکه چرا 
اقدامات لازم جهت احداث فرودگاه انجام نمی شود نکته ای 
اســت که برای ما نیز مبهم اســت. وجود فرودگاه خدمات 
ویژه کشــاورزی که کارکرد آموزشــی نیز دارد باعث شده 
تــا در یک دهه اخیر هر وقت بحث ایجــاد فرودگاه مطرح 
شــود، نگاه ها متوجه این فرودگاه و توســعه و یا تقویت آن 
متمرکز شــود.اما این در حالی است که برخی کارشناسان 
توســعه این فرودگاه و یا حتی تأسیس فرودگاه در قزوین 
را به صرفه نمی دانند.علیرضا منظری معاون ســابق سازمان 
هواپیمایی کشــوری و کارشــناس صنعــت هوانوردی در 
گفت وگو با خبرنگار مهــر اظهار می کند: نزدیکی قزوین به 
تهران و فرودگاه پیام کرج باعث شده تا تأسیس یک فرودگاه 
بزرگ در این استان معقول نباشد. وی ادامه داد: وجود یک 
فرودگاه کوچک که کارکرد سم پاشی و آموزشی دارد باعث 
شــده این نگاه به وجود بیاید که فرودگاه توسعه پیدا کند.
این کارشناس صنعت هوانوردی اضافه کرد: استفاده از این 
فرودگاه برای مصارف کوچک فعلی خوب اســت اما تبدیل 
آن به یک فرودگاه بزرگ صرفه اقتصادی ندارد چون تعداد 
پروازی که آنجا برقرار می شــود خیلی تعــداد پرواز کمی 

خواهــد بود.منظری عنوان می کند: فــرودگاه فعلی قزوین 
می تواند به فرودگاهی برای AIRTAXI یا تاکسی هوایی 
تبدیل شود تا مسافران این استان را در حد کم جابجا کند. 
از ســوی دیگر میل به تأسیس فرودگاه در استان همچنان 
وجــود دارد و مردم و حتی مســئولین همچنان از فرودگاه 
به عنوان یک مطالبه یاد می کنند تا جایی که نماینده مردم 
قزوین پیشنهاد راه اندازی یک فرودگاه در آبیک و یا انتقال 
فرودگاه مهرآباد به این شهرستان را ارائه می کند.آبان سال 
1400 لطف اله ســیاهکلی نماینده مــردم قزوین، البرز و 
آبیک در مجلس شورای اســلامی در جلسه شورای اداری 
با اشــاره به راه اندازی فرودگاه در آبیــک به عنوان یک امر 
قابل تحقق عنوان می کند: منطقه جنوب آبیک می تواند به 
محل جدیدی برای فرودگاه مهرآباد تبدیل شود تا مشکلات 
سه اســتان قزوین، البرز و آبیک در این حوزه رفع شود. اما 
منظری کارشناس صنعت هوانوردی با رد این پیشنهاد آن 
را غیرممکن دانســته و معتقد است انتقال فرودگاه مهرآباد 
به آبیک به هیچ عنوان امکان پذیر نیست.وی عنوان می کند: 
فــرودگاه مهرآباد یــک فرودگاه داخلی اســت و امکانات و 
سرمایه بســیار بزرگی در آن وجود دارد و اگر بخواهیم در 
زمانی که فکر نمی کنم کمتر از 20 سال آینده باشد فرودگاه 
را جابجا کنیم طبیعتاً فرودگاه مهرآباد باید به فرودگاه امام 
)ره( منتقل شــود.معاون سابق سازمان هواپیمایی کشوری 
ادامــه می دهد: فرودگاه های کوچکی همچون قزوین و پیام 
باید به واســطه اینکه بازده اقتصادی ندارند به عنوان تاکسی 
هوایی مورد اســتفاده قرار بگیرند. بــا در نظر گرفتن تمام 

این شرایط و شنیده شــدن نظرات موافق و مخالف به نظر 
می رســد قزوین بررســی این مطالبه عمومی مردم باید در 
دستور کار قرار بگیرد.اهمیت این موضوع به قدری است که 
حجت الاسلام رئیسی در سفر اردیبهشت ماه خود به قزوین 
با اشاره به این مطالبه عمومی، توجه به فرودگاه را در قزوین 
یک مهم می داند.رئیس جمهور در شورای اداری و در جمع 
مدیران استان قزوین و جمعی از وزرا عنوان می کند: نزدیکی 
قزوین به تهران نباید مانع توسعه این استان باشد.وی با بیان 
اینکه فرودگاه کارکرد خود را دارد اظهار کرد: نزدیکی قزوین 
به پایتخت دلیل خوبی برای فقدان فرودگاه در استان نیست.
رئیس دولت ســیزدهم از لزوم مطالعــه احداث فرودگاه در 
قزوین در این جلسه سخن گفته و در نهایت بیان کرده بود: 
باید مطالعه و احداث فرودگاه و مترو که از نیازهای اساسی 

قزوین است در دستور کار قرار گیرد.
به نظر می رسد تحقق وعده فرودگاه در قزوین با تلفیقی از 
نظرات موافق و مخالف دور از دســترس و ناممکن نیست و 
می توان با یک طرح مطالعاتی دقیق شاهد تحقق آن باشیم.

تحقق تاکسی هوایی می تواند بخشی از نیازهای مردم استان 
قزویــن را در ترددهای کوتاه و مخصوصاً داخلی رفع کند و 
بدون شــک همین امر نیز برای این استان و مسئولین باید 
مورد توجه قرار گیرد.با توجه به دستور رئیس جمهور مبنی 
بر مطالعه این طرح و نگاه دقیق که توســعه قزوین نباید به 
دلیل نزدیکی به پایتخت متوقف شــود زمان آن رسیده تا 
وزارت راه در سایه تعامل با وزارت جهاد کشاورزی گام های 

مهمی را در این زمینه بردارد.

مدیرکل میراث فرهنگی گیلان عنوان کرد

پیوستن شهر ماسوله به اتحادیه شهرهای تاریخی جهان

پروانه11 معدن شن و ماسه در قلات باطل شد

راه اندازی فرودگاه قزوین در پیچ وخم صرفه اقتصادی

شهردار منطقه ۸ تبریز از اجرای مراحل نهایی مرمت 
در زیرزمیــن عمارت تاریخی ســاعت، خبر داد.رضا 
جان فشــان نوبری ضمن این اعلام خبر اظهار کرد: به 
دلیل استهلاک و تخریب بخشی از زیر زمین عمارت 
تاریخی ساعت، عملیات مرمت عمارت تاریخی تبریز از 
ابتدای سال آغاز شده و تلاش داریم در روزهای آتی، 
این پروژه مرمتی تکمیل و بهره برداری شود.جان فشان 
افزود: شهرداری منطقه ۸ تبریز بعد از اتمام مطالعات، 
عملیات مرمت، بندکشــی دیوارها، بندکشــی سقف 

و ســاماندهی زیرزمین عمارت ساعت را اجرا کرده و 
بعــد از مرمت زیرزمین، این مکان به بخش های مورد 
استفاده عمارت ســاعت اضافه خواهد شد.به گزارش 
ایســنا، به نقل از روابط عمومی شهرداری تبریز، وی 
خاطرنشــان کرد: شهرداری منطقه ۸ علاوه بر مرمت 
زیرزمین عمارت تاریخی ســاعت، همزمان مرمت آب 
انبار قدیمی این عمــارت را اجرا کرده که در روزهای 
آتی، این پروژه مهم تکمیــل و در معرض دید عموم 

قرار می گیرد.

مدیرعامل آب منطقه ای لرستان گفت: خشک شدن 
چشمه های اســتان از مشــکلات پیش رو در آینده 
خواهد بود.داریوش حســن نژاد در شورای حفاظت از 
منابع آب لرســتان اظهار کرد: از ابتدای سال 1401 
تاکنون لرســتان یک سال استثنایی را  در مدیریت از 
منابع آب با وجود بحران خشکســالی و کمبود شدید 
آب داشته است.وی با بیان اینکه  به منظور حفاظت و 
صیانت از منابع آب و جلوگیری از تنش آبی در استان 
از ابتدای سال تاکنون 1۸ حلقه چاه غیرمجاز انسداد 

و 32 حلقه نیز پلمب شده است، افزود: در سال جاری  
1۷0 دســتگاه کنتور هوشمند بر روی چاه های مجاز 
نصب و برق 300 حلقه چاه به علت اضافه برداشــت 
قطع شــد.مدیرعامل آب منطقه ای لرســتان گفت: 
جمع آوری و توقیف 34 موتور تلمبه غیرمجاز، توقیف 
20 دستگاه حفاری غیرمجاز  و همچنین برگزاری 44 
جلسه شورای حفاظت از منابع آب، از اقدامات صورت 
گرفته شــرکت آب منطقه ای  در راستای حفاظت و 

صیانت از منابع آبی استان است.

دعوتنامه تشکیل مجمع عمومی مرحله اول خشک شدن چشمه های لرستان از مشکلات پیش رو در آینده تکمیل مرمت زیرزمین عمارت ساعت تبریز

بنا به تصمیم هیات مدیره جلســه مورخ 1401/03/12 در نظر دارد جلسه مجمع عمومی مرحله اول حوزه های فرعی 
شرکت تعاونی سهام عدالت شهرستان 2220 شهرستان سنندج به شماره ثبت 49۷0 با رعایت پروتکل های بهداشتی 
از تاریخ 1401/04/20 لغایت 1401/04/2۷ طبق آگهی ارســالی به شــرح جدول زیر برگزار نماید لذا از کلیه اعضای 
حوزه های فرعی شرکت تعاونی دعوت بعمل می آید جهت اتخاذ تصمیم نسبت به انتخاب نمایندگان برای مدت دو سال 
با در دست داشتن ورقه سهم راس ساعت و موعد مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند ضمنا به موجب ماده 19 آیین 
نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی، تعداد آرا وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد 
بود و اعضا متقاضی اعطای نمایندگی می بایســت به همراه نماینده خود از تاریخ انتشار لغایت تاریخ 1401/04/14 در 
محل شرکت تعاونی 2220 سهام عدالت سنندج واقع در سایت اداری – ساختمان اتاق تعاون کردستان مراجعه نمایند. 
ضمنا کاندیداهای نمایندگان که به تعداد ســهمیه آن حوزه از بین اعضای تعاونی )به ازای هر هزار عضو یک نماینده( 
انتخاب می گردند می توانند از پنج روز قبل از مجمع و یا فی المجلس مراتب کاندیداتوری خود را اعلام نمایند دستور 
کار: انتخاب 305 نفر بعنوان نماینده اصلی و 203 نفر بعنوان نماینده علی البدل اعضا جهت شرکت در جلسات مجامع 

عمومی مرحله دوم و اتخاذ تصمیمات مربوط به شرکت تعاونی

تعداد محدوده حوزهنام حوزهردیف
نمایندگان

ساعت تاریخ برگزاری
برگزاری

محل و نشانی برگزاری

کمیته امداد 1
امام خمینی 

شهرستان 
سنندج

مناطق 1 و 2 
شهر سنندج

اول روستای قار اردوگاه 10 صبح751401/04/20
فرهنگی ورزشی امام علی 

ابن ابیطالب )ع(

بهزیستی و 2
بسیج

خیابان جام جم – سالن 10 صبح181401/04/21شهر سنندج
جلسات – سرای سالمندان 

سنندج

آموزش 3
و پرورش 

سنندج

ناحیه 1 و 2 
شهر سنندج

چهارراه کشاورز- روبروی 10 صبح 461401/04/22
بیمارستان بعثت کانون 

شهید مطهری

بخش 4
روستائیان 

بخش 
مرکزی

بخش مرکزی 
سنندج

مسجد جامع سنندج10 صبح341401/04/23

روستائیان 5
بخش نران 

)سیروان(

حوزه بخش 
داری سیروان

مسجد جامع روستای نران10 صبح341401/04/24

روستائیان 6
بخش 

کلاترزان 
)شویشه(

حوزه 
بخشداری 
کلاترزان

مسجد جامع شویشه10 صبح341401/04/25

ادارات و 7
بازنشستگان

سالن جلسات اداره کل 10 صبح461401/04/26شهر سنندج
تعاون کار و رفاه اجتماعی 

استان کردستان

بنیاد شهید 8
و امور 

ایثارگران

سنندج چهارراه 10 صبح181401/04/27شهر سنندج
صفری – اداره بنیاد شهید 

شهرستان سنندج

تعداد کل 
نمایندگان:

305 نفر

نماینده هیات مدیره شرکت تعاونی 2220 سهام عدالت شهرستان سنندج

شماره: 2220/1401/160
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